
PROTOKÓŁ NR 16/08

z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się 22 kwietnia 2008 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

Ad. 1 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:05. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:

1. Ewa Pędziwiatr – Przewodnicząca,

2. Roman Kołodziej,

3. Kordian Kosowski

4. Zbigniew Mazurak,

5. Roman Tryhubczak.

Zaproszone osoby:

1. Mirosław Górecki – Burmistrz Miasta.

2. Włodzimierz Chmiel – Komendant Policji w Kowarach

3. Tadeusz Cwynar – Przewodniczący RM

4. Bartłomiej Nawrocki - Kierownik referatu gospodarki komunalnej, infrastruktury technicznej 

i ochrony środowiska

Ad. 2 Po  przywitaniu  zgromadzonych  przez  Przewodniczącą  przyjęto  porządek  obrad,  który 

przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 25 lutego 2008 roku.

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  wprowadzenia  programu zapobiegania  bezdomności  zwierząt 

domowych na terenie gminy Kowary.

5. Analiza stopnia uwzględnienia założeń Komisji przewidzianych do realizacji w budżecie na rok 2008.

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

7. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 3 Przewodnicząca komisji poinformowała, że protokół ostatniego posiedzenia został sporządzony i 

znajduje się w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do jego treści. Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad.  4  Po  gorącej  dyskusji  i  dwóch  zmianach  w  treści  przedstawionego  projektu  uchwały  Komisja 

jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie wprowadzenia programu zapobiegania bezdomności 

zwierząt domowych na terenie gminy Kowary.

Ad. 5 Po  analizie wniosków i propozycji złożonych do budżetu na 2008 rok Komisja stwierdza, że nie 

zostały zabezpieczone w budżecie środki finansowe na:



1. dodatkowo płatne służby prewencji  (100 służb w okresie wakacji przez 12 weekendów - piątek, sobota II 

i III zmiana),  wspierające działania Policji w zakresie poprawy porządku i bezpieczeństwa mieszkańców i 

turystów w wysokości 12.500,- złotych.

2. wykonanie progów zwalniających na ul.  Szkolnej,  Jagiellończyka,  Głównej,  Wiejskiej,  Bielarskiej  -  z 

uwagi na plac zabaw.

3. poprawę bezpieczeństwa komunikacyjnego w rejonie ulicy Staszica- Ogrodowa- 1go Maja  

4. budowę miejsc parkingowych:

a. wzdłuż ul. Bema,

b. przy ul. Topolowej w oparciu o teren pozyskany od ZSO Kowary, 

c. zadanie „Przebudowa nawierzchni placu przy ul.1go Maja 72-84 w Kowarach”.

d. powiększenie parkingów na osiedlu „Wichrowa Równia” – głównie ul. Lipowa 2.

5. zatrudnienie  na  stałe  osoby  odpowiedzialnej  za  czystość,  porządek  i  zieleń  w  mieście  oraz 

odpowiedzialnej za egzekwowanie postanowień regulaminu utrzymania porządku i czystości w mieście, 

jak również osoby do prac „śmieciowych”.

Komisja Ładu i Porządku Publicznego wnosi o rzetelną analizę potrzeb w zakresie poprawy porządku i bezpieczeństwa 

mieszkańców oraz zabezpieczanie środków w budżecie miasta na ten cel.

Ad. 6 W sprawach różnych Komisja zapoznała się z pismem Komendanta Państwowej Straży Pożarnej, w 

którym to Komendant prosi o pomoc finansową w wysokości 15.000,- złotych na dofinansowanie zakupu 

ciężkiego samochodu gaśniczego.

Obecny  na  posiedzeniu  Komisji  Komendant  Policji  w  Kowarach  zaproponował,  by  dla  poprawy 

bezpieczeństwa – zwłaszcza dzieci udających się do szkoły – oznakować przejście dla pieszych w okolicy ulicy 

Waryńskiego, Al. Wolności, Kowalskiej.

Ponadto,  by  przy  wjeździe  na  ulicę  Ogrodową  (w  okolicy  pasmanterii)  wyznaczyć  pierwszeństwo  na 

zwężonym odcinku drogi i  obok  - na parkingu wydzielić pas chodnika. Natomiast przy wjeździe do Kowar od 

strony Kostrzycy postawić znak „obszar zabudowany” i rozważyć zasadność ograniczenia prędkości do 40 km.

  

Wniosek: 

Komisja wnioskuje o uwzględnienie propozycji oznakowania poziomego i pionowego w zakresie wskazanym 

przez Pana Komendanta Włodzimierza Chmiela.

Pan Cwynar poruszył problem  motocyklistów znacznie  przekraczających dozwoloną prędkość.  Poproszono 

Pana  Komendanta,  by  oprócz  nakładania  mandatów  przeprowadzano  z  tymi  osobami  rozmowy 

profilaktyczne w zakresie skutków takiego zachowania. 

W  trakcie  dalszych  obrad  Pan  Komendant  Policji  oznajmił,  iż  początkiem  maja  br  dokonana  zostanie 

prezentacja dzielnicowych. Będą to plakaty, mała wizytówka, zdjęcia w gazecie lokalnej.

Sprawa szaletu w Biedronce. W ciągu miesiąca ma być udostępnione pomieszczenie szaletu. Gmina będzie 

ponosić koszty miesięcznej dzierżawy w wysokości 100 złotych oraz pokrywać koszt utrzymania czystości. 

Pomieszczenie będzie chronione poprzez monitoring.



Na zakończenie posiedzenia Pan Burmistrz poprosił Radnych, by wszelkie potrzeby w zakresie łatania dziur na 

ulicach i chodnikach zgłaszać  bezpośrednio do niego.

Ad. 6    Przewodnicząca zamknęła posiedzenie o godzinie 18:10.

                                                                                          

Protokołowała:                                                                                             Przewodnicząca Komisji

Ewa Pędziwiatr                                                                                         Ładu i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                 

Ewa Pędziwiatr               



                                                                         


